

Title (en)

Work piece moving and guiding device.

Title (de)

Vorrichtung zum Bewegen und Führen eines Werkstücks.

Title (fr)

Dispositif de déplacement et de guidage de l'ouvrage.

Publication

EP 0157137 A1 19851009 (DE)

Application

EP 85101723 A 19850216

Priority

DE 3407009 A 19840227

Abstract (en)

Device for tufting, in particular edge tufting or overtufting, textile workpieces (24), such as mats or the like, comprising a worktable (11) and, associated therewith, a tufting machine (32) with a row of tufting needles (33). For the fully automatic or preprogrammable application of an edge overtuft, the device possesses a workpiece holder (plunger 10) which moves the workpiece (24) on the worktable (11) in the direction of preferably orthogonal X- and Y-coordinates and is rotatable about an upright Z-axis. Instead of moving the workpiece (24) according to the Cartesian system of coordinates it is also possible to guide the workpiece according to another system of coordinates, for example polar coordinates. The workpiece holder (plunger 10) has a plunger plate (25) which covers the workpiece (24) while leaving free the workpiece edge (34). <IMAGE>

Abstract (de)

Vorrichtung zum Tuften, insbesondere Rand- bzw. Overtuften, von textilen Werkstücken (24), wie Matten od.dgl., mit einem Arbeitstisch (11) und einer diesem zugeordneten, eine Tuftingnadel-Reihe (33) aufweisenden Tuftingmaschine (32). Zur vollautomatischen bzw. vorprogrammierbaren Anbringung eines randseitigen Overtufts weist die Vorrichtung einen das Werkstück (24) auf dem Arbeitstisch (11) in Richtung vorzugsweise orthogonaler X- und Y-Koordinaten bewegbaren sowie um eine aufrechte Z-Achse verdrehbaren Werkstückhalter (Stempel 10) auf. Statt einer Bewegung des Werkstücks (24) nach dem kartesischen Koordinatensystem ist auch eine Werkstückführun nach einem anderen Koordinatensystem, z.B. polarem Koordinatensystem möglich. Der Werkstückhalter (Stempel 10) weist eine das Werkstück (24) unter Freilassung des Werkstückrandes (34) abdeckende Stempelplatte (25) auf.

IPC 1-7

D05B 35/10

IPC 8 full level

D05B 21/00 (2006.01)

CPC (source: EP)

D05B 21/00 (2013.01); **D05D 2209/04** (2013.01)

Citation (search report)

- [XP] US 4498404 A 19850212 - SADEH YAACOV [IL]
- [Y] FR 2277922 A1 19760206 - SAINT MARCEL MFG [FR]
- [Y] US 3170423 A 19650223 - HENEERRY THOMAS F
- [A] DE 1485233 A1 19690403 - MILTENBERGER KLEIDERWERKE INH
- [Y] GB 1115599 A 19680529 - INST TEXTILMASCHINEN
- [Y] GB 1307515 A 19730221 - TRUBENISED GT BRITAIN LTD
- [Y] US 3474747 A 19691028 - NOILES DOUGLAS G
- [Y] US 3742878 A 19730703 - BYRNE J, et al

Cited by

EP0361640A1; EP0233132A1; FR2594065A1; WO8704736A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0157137 A1 19851009; DE 3407009 A1 19850829

DOCDB simple family (application)

EP 85101723 A 19850216; DE 3407009 A 19840227